
Pagina 1 van 2 
 

 
 
 
 
Symposium ‘Proefdier(vrij) onderzoek in Amsterdam UMC – Waar staan we 
nu?’ 
Locatie: VUmc, Amsterdam en digitaal. 
 
Op woensdag 8 juni 2022 hebben zeven van de acht onderzoeksinstituten van Amsterdam UMC, in 
gezamenlijkheid, een symposium georganiseerd over ‘Proefdier(vrij) onderzoek in Amsterdam UMC – 
Waar staan we nu?’. Dit symposium was het begin om meer transparant te zijn over het feit dat wij, 
binnen Amsterdam UMC, in sommige gevallen nog steeds proefdieren gebruiken om specifieke 
onderzoeksvragen te kunnen beantwoorden.  
 
Van elk onderzoeksinstituut presenteerde één onderzoeker zijn of haar onderzoek en gaf duidelijk 
aan voor welk gedeelte geen proefdieren (meer) gebruikt worden en voor welk onderdeel nog wel.  
Het symposium eindigde met twee paneldiscussies met elk een eigen hoofdvraag:  

1. Wat is de noodzaak van dierproeven?   
2. Wat moet Amsterdam UMC doen om transparant/open te zijn over het gebruik van 

proefdieren?  
Voor deze paneldiscussies waren, naast de twee portefeuillehouders proefdierbeleid van de 
Amsterdam Research Board en de voorzitter van de Instantie voor Dierenwelzijn van locatie AMC, 
ook de volgende personen uitgenodigd: een onderzoeker Ethiek en Dierenagentschap van 
Wageningen Universiteit & Research, senior programma manager ‘Meer Kennis met Minder Dieren’ 
van ZonMw,  directeur van Proefdiervrij en een wetenschapsadviseur van ‘People for the Ethical 
Treatment of Animals’ (PETA). 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Figuur 1: Vraag aan deelnemers van het symposium: Wat verwacht u van vandaag?  
 

https://www.amsterdamumc.org/en/about/about/organization/research.htm
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De middag was uitermate geslaagd en werd goed ontvangen door het publiek. Tevens was er een 
interessante discussie en werden er punten aangedragen waar we als Amsterdam UMC aan kunnen 
werken. Dit symposium zal een jaarlijks event worden om maatschappij en politiek te kunnen tonen 
waar we mee bezig zijn, en met hen de uitdagingen te bespreken die er zijn om onderzoek in 
proefdieren te vervangen door proefdiervrije modellen. Daarnaast is het voor ons een moment van 
reflectie. Om met de woorden van de wetenschapsadviseur van PETA af te sluiten: ‘Jullie kiezen 
ervoor om in sommige gevallen nog steeds proefdieren te gebruiken. Het is een keuze.’ Dit klopt 
helemaal: wij kiezen hiervoor, omdat wij van mening zijn dat in sommige gevallen dit de enige 
manier is om meer inzicht in een bepaalde ziekte te verkrijgen of te testen of een bepaalde strategie 
kan leiden tot behandeling of zelfs preventie van een bepaalde ziekte. 
 
Meer informatie is te vinden op: amsterdamumc.org/openheiddierproeven 
 
Indien u graag een bijdrage levert aan het jaarlijks symposium, kunt u contact opnemen met Leonie 
van Duivenvoorde, senior beleidsadviseur onderzoek bij Amsterdam UMC, via 
openheiddierproeven@amsterdamumc.nl  
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